FOR ENGLISH VERSION SEE BELOW

Call for Entries - für Musikdokumentarfilme, künstlerische Musikfilme und Musikvideos

Einsendeschluss: 15. September 2009 für die Einreichung von

Musikdokumentarfilmen, künstlerischen Musikfilmen und Musikvideos für das Filmprogramm SEE THE SOUND im Rahmen von SoundTrack_Cologne 6.0

SoundTrack_Cologne 6.0 · 19.- 22.11.2009

SoundTrack_Cologne - der deutsche Kongress zu Musik und Ton in Film und Medien - hat sich seit seiner Entstehung zur führenden Plattform für Film- und Medienmusik im deutschsprachigen Raum entwickelt.

Mit "See the Sound" erweiterte SoundTrack_Cologne 2008 erstmals den Kongress durch ein umfangreiches Filmprogramm, um so das Beste aus der Verbindung von Musik und Film zusammen zu bringen. Im Rahmen des Filmprogramms widmen sich u.a. die Filmreihen "Bilder zum Hören" und "Cutting Edge" spezifisch dem Genre des künstlerischen Musikfilms sowie Musikdokumentarfilmen.

"Bilder zum Hören, Musik zum Schauen!": Als Walt Disney 1940 diesen Slogan für seinen bis dahin aufwändigsten Zeichentrickfilm "Fantasia" formulierte, kamen sich Bild, Bewegung und Musik so nahe wie selten in ihrer Geschichte. Mit dem Ökonomischen Scheitern dieses Monumentalfilms entzündete sich auch eine alte kunst-theoretische Debatte: Kann visuelle Kunst Entsprechungen für musikalische Erfahrungen bieten? Lassen sich die Strukturen von Musik ins Optische übersetzen?

Von Klassik bis Pop - ab sofort lädt SoundTrack_Cologne 6.0 alle Filmschaffenden, Produzenten und Vertriebe ein, Musikdokumentarfilme, künstlerische Musikfilme, Biopics über Musiker oder Bands, anspruchsvolle Konzertdokumentationen oder Bandporträts für die Filmreihe einzusenden. Ebenfalls eingesandt werden können aktuelle Musikvideos, ihre Präsentation erfolgt u.a. in der LANGE NACHT DER MUSIKVIDEOS.

Für die Einsendung werden nur Screener im DVD-Format akzeptiert. Eingereicht werden können Filme und Musikvideos, die nach dem 1. Januar 2008 fertigestellt wurden. Die Präsentation auf anderen Festivals oder eine erfolgte DVD Veröffentlichung sind keine Ausschlusskriterien, bevorzugt werden aber Deutsche Premieren. Akzeptiert werden Filme in allen branchenüblichen Formaten ab 30 Minuten Länge, Musikvideos als quicktime.mov 720 x 576 PAL. Es gibt keine Beschränkungen bezogen auf das Produktionsland. Das Einreichformular findet sich auf der Homepage von SoundTrack_Cologne www.soundtrackcologne.de

SoundTrack_Cologne 6.0 · 19. bis 22. November 2009 · Kölnischer Kunstverein und Gloria Theater, Köln

-------------------------------

Call for Entries - for Music Documentaries, Artistic Films about Music and Musicians, and Music Videos

Deadline for the submission of music documentaries, artistic films about music and musicians, and music videos for the programme of films featured as part of SEE THE SOUND at SoundTrack_Cologne 6.0:

15 September 20009

SoundTrack_Cologne 6.0 · 19-22 November 2009

Since its inception, SoundTrack_Cologne 6.0 - the German conference on music and sound in film and the media - has developed into the leading platform for music in film and the media in the German-speaking world.

In 2008, with SEE THE SOUND, SoundTrack_Cologne widened the scope of the conference with an extensive programme of films, in order to bring together the best examples of combining music and film. As part of the film programme, the series "Bilder zum Hören - Images to be heard" and "Cutting Edge", among others, are dedicated specifically to the genre of artistic films about music and musicians, and music documentaries.

"Hear the Pictures! See the Music!" When Walt Disney formulated this slogan in 1940 for "Fantasia", then the most elaborate animation film ever made, pictures, movement and music were brought as close together as never before in their history. The economic failure of this monumental film reignited an old art-historical debate: Can visual art offer a counterpart for musical experience? Can the structures of music be depicted visually?

From Classical music all the way through to pop - SoundTrack_Cologne 6.0 now invites all those working in film, producers, and distributors, to submit music documentaries, artistic films about music and musicians, biopics about musicians or bands, discerning documentaries about concerts, or portraits of bands, for its film programme. Current music videos can also be submitted - they will, among others, be presented at the LANGE NACHT DER MUSIKVIDEOS (the long night of music videos).

We only accept screeners in DVD format. Films and music videos whose production was completed after 1 January 2008 can be submitted. The presentation at other festivals or a preceding DVD release are not exclusion criteria, but we do, however, give preference to German premieres. Films in any industry standard format, with a duration of at least 30 minutes, and music videos as quicktime.mov 720 x 576 PAL, will be considered. There are no restrictions regarding country of production. The submission form can be found on the homepage of SoundTrack_Cologne www.soundtrackcologne.de

SoundTrack_Cologne 6.0 · 19-22 November 2009 · Kölnischer Kunstverein and Gloria Theater, Cologne
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